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Protokół Nr 22/2021 
 zdalnego (online)   posiedzenia Komisji  Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny 
i Sportu Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 z dnia 8 lutego 2021 r. 
Godz. 12.00 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

Przewodniczący Komisji  p. Tadeusz Politewicz  stwierdzając quorum  otworzył  zdalne 
posiedzenie  Komisji  Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Następnie powitał członków komisji i gości. 

 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał o uwagi do przesłanego porządku posiedzenia                       w 
związku z ich brakiem zarządził głosowanie. Za przyjęciem  porządku głosowało - 8 osób, 
przeciw- 0, wstrzymało się - 0. Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad  kształtował  
się następująco: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Sprawy różne. 
a) Komisje konkursowe opiniujące oferty w następujących obszarach:  

 rozwój kultury fizycznej,  
 pomoc społeczna, 
 przeciwdziałanie uzależnieniom i przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, 
 rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, 
 upowszechnienie i ochrona praw konsumenta,  
 edukacja, profilaktyka i promocja zdrowia publicznego.  

b) Omówienie propozycji i przyjęcie  planu pracy komisji na rok 2021. 
4. Przyjęcie protokołu Nr 21/2020  z posiedzenia komisji z dnia 14.12.2020 r. 
5. Zakończenie posiedzenia. 

                                                      Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 1 
3. Sprawy różne. 

a) Komisje konkursowe opiniujące oferty w następujących obszarach:  

 rozwój kultury fizycznej,  
 pomoc społeczna, 
  przeciwdziałanie uzależnieniom i przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, 
 rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, 
 upowszechnienie i ochrona praw konsumenta,  
 edukacja, profilaktyka i promocja zdrowia publicznego. 

 
Przewodniczący komisji poinformował, iż w komisji konkursowej rozwój kultury fizycznej 
uczestniczyła radna p. Jolanta Szulc i zapytał czy w związku z powyższym chciałaby 
kontynuować prace w w/w obszarze.  

Radna p. Jolanta Szulc oświadczyła, iż chciałaby zmienić obszar. 

Przewodniczący komisji zapytał, czy jest ktoś chętny do pracy w w/w obszarze, a następnie 
zaproponował kandydaturę radnego p. Zbigniewa Homzy. 

Radny p. Zbigniew Homza wyraził zgodę na pracę w komisji konkursowej w obszarze rozwój 
kultury fizycznej. 
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Kolejno poinformował, iż w komisji konkursowej pomoc społeczna pracował radny                        
p. Julian Osiecki, następnie zapytał,  czy radny wyraża zgodę na kontynuację pracy                      
w w/w obszarze. Radny wyraził zgodę. 

W obszarze przeciwdziałanie uzależnieniom i przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, 
udział brała radna p. Jolanta Andruszkiewicz, w związku z powyższym zapytał, czy radna 
wyraża zgodę na kontynuację pracy w w/w obszarze.  Radna wyraziła zgodę.  

Do obszaru rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, wytypowana została 
radna p. Jolanta Szulc, która wyraziła zgodę  
 
W obszarze edukacja, profilaktyka i promocja zdrowia publicznego chęć pracy wyraziła radna 
p.  Bożenna Ulewicz.  
 
Nikt  z członków komisji nie zgłosił się  do komisji konkursowej opiniującej oferty                      
w  obszarze upowszechnienie i ochrona praw konsumenta.  
 
Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie powyższych kandydatur. 
 rozwój kultury fizycznej,  
Za kandydaturą radnego p. Zbigniewa Homzy głosowało – 7 radnych,  przeciw- 0,  
wstrzymujących się - 1 

       Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 2 
 pomoc społeczna, 
Za kandydaturą radnego p. Juliana Osieckiego głosowało – 8 radnych, przeciw- 0,  
wstrzymujących się - 0 
                                                                    Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 3 
  przeciwdziałanie uzależnieniom i przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, 
Za kandydaturą radnej p. Jolanty Andruszkiewicz  głosowało – 8 radnych, przeciw- 0,   
wstrzymujących się – 0. 
                                                                    Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 4 
 rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, 
Za kandydaturą radnej p. Jolanty Szulc głosowało – 8 radnych,  przeciw- 0,                
wstrzymujących się -0 
                                                                    Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 5 
 edukacja, profilaktyka i promocja zdrowia publicznego, 
Za kandydaturą radnej p. Bożenny Ulewicz  głosowało – 8 radnych, przeciw - 0,  
wstrzymujących się - 0. 
                                                                    Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 6 
 
b) Omówienie propozycji i przyjęcie  planu pracy komisji na rok 2021. 
 
Przewodniczący Komisji odczytał informację, którą otrzymał od Szefa Kancelarii dotyczącą 
konferencji o naprotechnologii, która odbędzie się w trybie zdalnym  w środę                        
10 lutego 2021 r. w godz. 19.30 do 21.00. dodał, iż temat konferencji brzmi: „Szanse na dziecko 
- naturalnie, organizowana przez Fundację Aktywnej Rodziny w ramach IV Tygodnia 
Małżeństwa w Olsztynie. Wykład wygłosi dr n. med. Aleksandra Maria Kicińska specjalista 
chorób wewnętrznych   i immunologii klinicznej.” Kolejno podał stronę do logowania oraz 
dodał, iż warunkiem uczestnictwa jest wniesienie opłaty w wysokości 25 zł od pary. 
 
Kontynuując Przewodniczący Komisji powiedział, iż ma uwagi do planu pracy komisji                       
na 2021 r. W miesiącu kwietniu został wpisany temat: informacja NFZ o liście lekarzy 
stosujących klauzulę sumienia w województwie.  Zdaniem Przewodniczącego punkt powinien 
zostać wykreślony, ponieważ komisja  nie ma żadnych podstaw prawnych domagania się takiej 
listy. Dodał, że jeżeli członkowie komisji mają  odrębne zdanie to poprosił o jego wygłoszenie. 
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Kolejno poinformował,  iż w miesiącu sierpniu  wpisany został  punkt:  zapoznanie się z 
efektami pracy jednego z Ośrodków w Polsce ( Białystok, Poznań, Gdańsk, Lublin, Rzeszów) 
stosujących  metody naprotechnologii w leczeniu niepłodności. Dodał, że wymieniony został 
miedzy innymi  Białystok, następnie przypomniał, iż  takie spotkanie  online  już się odbyło   i 
nie widzi potrzeby powielania tematu. Podkreślił, iż to członkowie komisji  zadecydują czy 
powyższe  punkty zostaną uwzględnione w  planie pracy komisji. 
 
Radny p. Zbigniew Homza zaproponował, aby temat październikowy dotyczący 
kontraktowania świadczeń opieki zdrowotnej na rok przyszły przenieść na miesiąc maj 
ponieważ świadczenia zdrowotne są kontraktowane  przez ostatnie 3 lata do końca czerwca. 
Następnie zaproponował, aby w miesiącu maju zaprosić Dyrektora NFZ w celu przekazania  
informacji ws. kontraktowania świadczeń zdrowotnych za I półrocze bieżącego roku                      i 
rok następny. 
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, iż  zorientuje się, czy Dyrektor W-M O/Wojewódzkiego 
NFZ p. A. Zakrzewski będzie mógł przygotować taką informację w miesiącu maju. 
 
Radny p. Zbigniew Homza dodał, iż kontraktowanie świadczeń powinno być przygotowane za 
pół roku i kolejne lata, a temat może  przedstawić  zastępca dyrektora W-M O/Wojewódzkiego 
NFZ. Kontynuując zaproponował w miesiącu kwietniu temat pt. Raport                   o wpływie 
pandemii na zgłaszalność pacjentów do poradni lekarza POZ, opieka nad pacjentami chorymi, 
czyli wykonywanie badań kontrolnych, diagnostyki laboratoryjnej                       i diagnostyki 
radiologicznej jak również ilość wydanych skierowań. Przypomniał, iż radna                  p. S. 
Jaskulska zgłosiła temat: Raport o wpływie pandemii na wykonanie badań kontrolnych                  
i zgłaszalność pacjentów do poradni specjalistycznych, ale wiadomo, że dodatkowe 
świadczenia zostały skierowane na szpitale jednoimienne i poradnie lekarzy  POZ. Zaznaczył, 
że prowadzi poradnię specjalistyczną i żadnych dodatkowych środków nie otrzymał. Kolejno 
zgłosił temat na miesiąc wrzesień, tj. Sprawozdanie z polityki zdrowotnej na lata 2018-2021 w 
zakresie zapobiegania rozwojowi próchnicy u dzieci i młodzieży – efekty edukacji i 
monitorowania programu w naszym województwie. W dalszej części zaproponował kolejny 
temat do planu pracy tj. Program pomocy dzieciom z autyzmem i ich rodzin  z terenów 
wiejskich województwa warmińsko-mazurskiego.  
 
Przewodniczący Komisji zasugerował, aby temat dotyczący autyzmu wpisać do planu pracy 
komisji w miesiącu listopadzie. 
 
Członek Zarządu a zarazem członek komisji p. Sylwia Jaskulska odniosła się do swojej                        
propozycji do planu pracy tj. otrzymania informacji o lekarzach stosujących klauzulę sumienia 
w regionie. Podkreślając, iż jest  prawo i należy wiedzieć jak jest z jego stosowaniem.  
Przewodniczący dodał, iż z tego co wie, to NFZ nie ma listy lekarzy stosujących klauzulę 
sumienia.  
 
Członek Zarządu a zarazem członek komisji p. Sylwia Jaskulska, podtrzymała swoją 
propozycję i  dodała, iż klauzula sumienia obowiązuje od 1997 r, ale do tej pory nie była tak 
nagminnie wykorzystywana przez lekarzy. 
 
Radna p. Jolanta Andruszkiewicz zwróciła się do radnej p. S. Jaskulskiej z pytaniem odnośnie 
tematu listy lekarzy stosujących klauzulę sumienia. Poprosiła o podanie powodów zapoznania 
się  z imienną listą. Dodała, iż zadowala ją  fakt, że nie można tego ujawniać. Ponowiła pytanie,  
komu i czemu  taka informacja ma służyć.  
 
Radna p. Bożenna Ulewicz poprosiła Przewodniczącego i pozostałych członków komisji, aby 
pozostawić punkt dotyczący wizyty w  ośrodku leczącym niepłodność  w sposób naturalny                       
w formie bezpośredniej lub zdalnej, będzie to uzależnione  od warunków sanitarnych. 
Podkreśliła, iż spotkanie z dr T. Wasilewskim pozwoliło członkom komisji  lepiej zorientować  
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w w/w tematyce. Przypomniała, iż  Marszałek zobowiązał się, że program zdrowotny leczenia 
niepłodności za pomocą naprotechnologii będzie przygotowywany przez Departament 
Zdrowia. Pani radna ma  nadzieje, że radni będą mogli przyjrzeć się pracy ośrodka i 
niekoniecznie z Białegostoku. Kolejno wymieniła inne miasta, w których funkcjonują ośrodki 
stosujące naprotechnologię. Na zakończenie  poprosiła, aby ten temat pozostał   w planie pracy 
Komisji  na 2021 r. 
 
Przewodniczący Komisji dodał, iż nie wie czy uzyskają nowe informacje, niż te które przekazał 
dr T. Wasilewski. Następnie poinformował, iż Rząd RP wycofał się                                 z  
kontynuacji programu kompleksowej ochrony zdrowia prokreacyjnego. 
 
Radna p. Bożenna Ulewicz dodała iż wycofanie się Rządu RP z programu jest wynikiem 
aktualnej sytuacji i pewnych problemów  finansowych.  Jednak ma nadzieje, że 
parlamentarzyści będą interweniowali w tej sprawie. Kontynuując dodała, iż  ogromne 
możliwości stoją przed samorządami. Nadmieniła, że Samorząd Województwa  wprowadził  
program in vitro, zdaniem radnej nic nie stoi na przeszkodzie, aby dostrzegł również problemy 
osób niepłodnych, które chcą rozwiązać swój problem za pomocą metod naturalnych. W celu 
stworzenia takiego programu potrzebna jest fachowa wiedza placówek, które od lat realizują   
w/w program i mają osiągnięcia w tym zakresie.  Podkreśliła, iż nic nie zawalnia Samorządu 
Województwa od stworzenia programu leczenia niepłodności metodami naturalnymi. 
 
 Przewodniczący przystał na prośbę Pani radnej, aby propozycja pozostała w planie pracy. 
Jednak ze względu na sytuację epidemiczną nie będzie to posiedzenie wyjazdowe tylko                  
online. 
 
Radna p. Jolanta Szulc stwierdziła, iż  bardzo ciekawy temat zgłosił Przewodniczący Komisji,  
dotyczący  aktualnej sytuacji w domach pomocy społecznej. Dodała, że  pensjonariusze tych 
placówek mieli możliwość skorzystania ze szczepień w grupie I natomiast zostały pominięte 
środowiskowe domy samopomocy, które są dzienną formą wsparcia i wznowiły  swoją 
działalność z dniem 1 lutego 2021. Dodała, iż uczestnicy tych domów nie mieli  pierwszeństwa 
jeżeli chodzi o szczepienia. Poprosiła o uzupełnienie marcowego tematu                            o 
środowiskowe domy samopomocy.  Kolejno zwróciła się z pytaniem, dotyczącym  konkursu 
ogłoszonego  przez Samorząd Województwa, w którym  POZ-ty mogły ubiegać się o 
dodatkowe środki.  Kontynuując poinformowała, iż POZ-ty otrzymały dodatkowo                        
z Narodowego Funduszu Zdrowa  3% na środki ochrony osobistej.  Ponowiła pytanie, czy jest 
jeszcze jakaś pula środków,  z której POZ-ty mogą skorzystać. Podkreśliła, iż praca zdalna z 
pacjentem wymaga częstszego wysyłania go na różne badania.  Po przebytej chorobie COVID-
19 wysyłają m. in. na badania RTG, a  ilość robionych zdjęć rentgenowskich jest olbrzymia. 
Pani radna przygotuje swoje sprawozdanie, ale jest przekonana, że jako POZ-ty wydały więcej 
środków na diagnostykę niż w roku 2019. Poprosiła o informację, gdzie można ubiegać się  o 
dodatkowe środki finansowe.   
 
Przewodniczący Komisji dodał, że jeżeli właściwy departament przygotuje informację, to jak 
najbardziej można się zapoznać z sytuacją w środowiskowych domach  samopomocy.  
 
Radny p. Julian Osiecki powiedział, iż plan pracy, który zostanie przyjęty będzie ruchomy                        
i w trakcie roku będzie można wprowadzić zmiany. Dodał, że jeżeli sytuacja epidemiczna 
pozwoli, to dobrze byłoby niektóre posiedzenia zorganizować w  placówkach z regionu                       
( szpitale, domy pomocy społecznej, ośrodki sportowe).  
 
Radny p. Zbigniew Homza powiedział, iż POZ-ty otrzymały 3% natomiast lekarze specjaliści  
nie otrzymali dodatkowych środków. W 80% POZ-ty udzielają teleporady i wystawiają 
skierowanie do lekarza specjalisty, który diagnozuje pacjenta. Podkreślił, iż obecnie wykonuje 
się dużo  zdjęć RTG  tzw. pocovidowych, a  w jego jednostce to około 30 zdjęć  dziennie. 
Dodał, że  część z tych zdjęć opłacanych jest przez pacjentów.  
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Członek Zarządu, a zarazem członek komisji p. Sylwia Jaskulska stwierdziła, iż z pytaniem 
odnośnie listy lekarzy stosujących klauzulę sumienia,  zwracały się  do niej kobiety uboższe,  
których  nie stać na prywatne leczenie i korzystają z poradni ginekologicznych 
kontraktowanych przez NFZ, wskazała, że  te kobiety  mogą mieć odmówiony dostęp do 
antykoncepcji.   
 
Radna p. Jolanta Szulc poprosiła o uzupełnienie  Wicemarszałka Województwa                        
M. Kuchcińskiego, gdzie można znaleźć informację o środkach, z których mogą korzystać                  
POZ-ty.  Pani radna nie otrzymała  żadnej informacji, że może się starać o  dodatkowe  środki                  
z Samorządu Województwa  na walkę z COVID-19. 
 
 Wicemarszałek Województwa p. Marcin Kuchciński poinformował, iż taki konkurs  odbył się  
na przełomie roku i środki z Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia  i Mazury zostały 
wydatkowane. Dodał, że  z tego co wie, to  innych środków już  nie będzie.  
 
Radna p. Jolanta Szulc zapytała, gdzie może znaleźć informację, kto takie środki pozyskał                      
i w jakiej wysokości. Zaproponowała, aby w przyszłości rozszerzyć informację i  przesłać do 
właściwych jednostek.  
 
Wicemarszałek Województwa p. Marcin Kuchciński  powiedział, iż taką informację może  
przygotować Dyrektor Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego                        
p. Z. Cieciuch. Kolejno poinformował, iż pomoc dotyczyła wszystkich szpitali w całym 
województwie, jak również POZ-ów, a ogłoszenie o konkursie było zamieszczone  w BIP-ie,  
jak również na stronie RPO WiM. Zasugerował, aby Kancelaria Sejmiku  zwróciła się do 
Dyrektora Z. Cieciucha o przesłanie powyższej  informacji.  
 
Radna p. Jolanta Szulc dodała, iż ma informację, że w każdym zakresie NFZ dołożył 3%.                   
Zdaniem radnej nie jest prawdą, że poradnie specjalistyczne takich środków nie otrzymały.  
 
Radny p. Z. Homza stwierdził, iż  NZOZ przez niego kierowany otrzymuje 1/12 wartości 
kontraktu  i nie otrzymał żadnej podwyżki w związku z walką z COVID -19. Dołączył się do 
wniosku Pani radnej, aby wskazać kiedy i jakie było wsparcie finansowe dla szpitali 
powiatowych i innych jednostek w naszym województwie ze strony Samorządu Województwa.   
 
Przewodniczący Komisji odczytał informację z portalu internetowego. ” Jak sprawdziliśmy, ani 
Narodowy Fundusz Zdrowia, ani Ministerstwo Zdrowia, ani Naczelna Izba Lekarska nie mają 
informacji o tym którzy lekarze  i w których szpitalach powołują się na tę klauzulę. W efekcie 
trudno jest określić liczbę odmów wykonania  legalnej aborcji w Polsce na podstawie klauzuli 
sumienia”. W związku z powyższym zapytał, czy ten punkt zostanie wycofany. 
 
Członek Zarządu p. S. Jaskulska powiedziała, iż nie będzie wycofywała zaproponowanego 
tematu. Podkreśliła, że pacjentka  powinna wiedzieć, który lekarz stosuje klauzulę sumienia, 
aby nie być odsyłaną z gabinetu do gabinetu.  
 
Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie planu pracy komisji na rok 2021  
uzupełnionego o zgłoszone propozycje. Za przyjęciem planu głosowało – 6 radnych,                       
wstrzymało się – 1, przeciw - 1  
                                                                  Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 7 
 
 
 
5. Przyjęcie protokołu Nr 21/2020  z posiedzenia komisji z dnia 14.12.2020 r. 
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Przewodniczący Komisji zapytał o uwagi do protokołu komisji z dnia 14.12.2020 r. Nikt                      
z członków komisji nie zgłosił uwag. W związku z powyższym zarządził głosowanie nad 
przyjęciem protokołu w systemie konferencyjnym. Za przyjęciem protokołu głosowało - 6 
radnych, przeciw - 0,  wstrzymało się - 2. 
 

      Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 8 
 
6.  Zakończenie posiedzenia.  

 
Przewodniczący Komisji zakończył zdalne obrady Komisji  Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny  i  Sportu  Sejmiku  Województwa  Warmińsko – Mazurskiego                       
w dniu 08.02.2021 r. 
 

          Przewodniczący Komisji  
 
 

          Tadeusz Politewicz  
Protokołowała: 
 
Mirosława Baran-Styczyszyn 
 
 


